# 費馬會學童繪畫比賽

**Student Drawing Competition** 



## 川學 Primary School

- ※ 初川組 Junior Section (P1-P3)
- ☆高川組 Senior Section (P4-P6)

上午九時至中午十二時 9am to 12noon

#### 中學 Secondary School

- ☆ 初中組 Junior Section (S1-S3)
- ☆ 高中組 Senior Section (S4-S6)

下午一時三十分至四時三十分 1:30pm to 4:30pm 比賽章程及報名表可於下列網址下載 The propectus and entry form can be downloaded in the website below



查詢 Enquiries 2267 6577 www.hkflowershow.hk

















二零一九年香港花卉展覽賽馬會學童繪畫比賽旨在透過同學的筆觸, 在作品中展現會場內極具觀賞價值的花卉展品,以及別出心裁的園林美景, 並藉此提高同學對愛護植物和自然環境的意識。

#### 題材

二零一九年香港花卉展覽賽馬會學童繪畫比賽以「大紅花説願」 為主題。參賽者可以用任何繪畫方式繪畫展覽場內的花卉展 品或園林景點,在作品中展現大紅花最美的一面。

#### 組別

比賽分四個組別進行,分別為:

- A.初小組(小一至小三)
- B. 高小組 (小四至小六)
- C.初中組(中一至中三)
- D.高中組(中四至中六)

#### 參加辦法

- 1. 由於維多利亞公園花卉展覽場地的空間有限,故參賽名額 定為2400個,而每校報名參加的學生不得超過12人。如報 名總人數超出限額,則按學校報名時的先後次序分配名額。 主辦機構將於二零一九年一月二十九日(星期二)或之前致函 各學校,通知編配結果。
- 2. 參加表格須由參賽學校的校長簽署。填妥的表格須於二零 一九年一月八日(星期二)或之前寄交(九龍佐敦寶靈街17 號官涌市政大廈7樓「二零一九年香港花卉展覽相應活動小 組主席」)。

#### 比賽規則及注意事項

1. 獲准參賽的學生須於二零一九年三月十五日(星期五)下列 時間到達維多利亞公園興發街入口的繪畫比賽報到處報到:

#### 組別 報到時間

初小及高小組 上午八時三十分至九時 初中及高中組 下午一時至一時三十分

每位參賽學生將免費獲發一張花卉展覽入場證,供進場參賽。

- 2. 參賽學校須安排一至兩名教師陪同學生前往場地參賽。
- 3. 參賽學生只可在維多利亞公園花卉展覽會場內繪畫,並應 盡量避免妨礙參觀花展的人士。
- 4. 參賽學生必須使用主辦機構提供的畫紙 (292毫米 X 380毫米)。
- 5. 參賽學生應自備其他工具及材料,如畫板、鉛筆、畫筆、 水彩、粉彩等。
- 參賽學生必須在當日以下截止時間前把作品交到繪畫比賽報 到處。

#### 組別 截止時間

初小及高小組 正午十二時 初中及高中組 下午四時三十分

7. 每人只限搋交作品一份。

#### 評選

評選工作由評選團負責。 評選團的決定為最後結果,參賽者不得異議。

#### 作品的處理及知識產權

- 1. 得獎作品全由主辦機構處理, 所有得獎作品概不發還。
- 2. 主辦機構將於二零一九年五月致函各參賽學校,通知領回參 賽作品的安排(得獎作品除外)。參賽作品如因意外或其他 原因遺失或損壞,展覽委員會概不負責。
- 3. 作品的知識產權屬於原作者,主辦機構有權通過任何媒體 出版、展覽、編印、分發得獎作品,以及採用得獎者的姓 名,作為推廣和宣傳香港花卉展覽(包括其後的活動)之用。

#### 獎項

1. 得獎者可獲得獎座或獎狀及書券。各組獎項如下:

冠軍(一名): 獎座乙個、獎狀及書券一千二百元 亞軍(一名): 獎座乙個、獎狀及書券八百元 季軍(一名): 獎座乙個、獎狀及書券六百元

**優異獎(十名)**: 獎狀及書券四百元 **嘉許獎(十五名)**: 獎狀及書券二百元

- 2.頒獎典禮將於二零一九年三月二十三日(星期六)上午十時三十分在維多利亞公園花卉展覽會場舉行。
- 3 每位參加者均可獲贈紀念品乙份。

#### 得獎作品展覽

各組冠、亞、季及優異獎的得獎作品,將於二零一九年三月十六日至三月二十四日期間在維多利亞公園花卉展覽會場內展出;而所有得獎作品將於二零一九年五月期間在九龍公園拱廊展出;並於同期上載至香港花卉展覽的網頁(www.hkflowershow.hk)讓公眾人士瀏覽。

#### 惡劣天氣安排

如香港天文台在比賽當日發出三號或以上風球、黑色或紅色暴雨警告信號,香港花卉展覽委員會將會在當日早上六時三十分 通過電台宣布取消是項活動。

#### 杳詢

請於即日起至二零一九年三月期間致電學童繪畫比賽查詢號碼 2267 6577。其後如仍有查詢,則可致電 2302 1268 與本署職 員聯絡。



The Jockey Club Student Drawing Competition of Hong Kong Flower Show 2019 will feature students' impressive drawings of exquisite flowers, rare plants and unique garden displays in the showground with a view to enhancing their awareness of conserving plants and the natural environment.

The theme of Hong Kong Flower Show 2019 Jockey Club Student Drawing Competition is "When Dreams Blossom". Participants may draw or paint any floral exhibits or garden displays in the showground to illustrate the theme.

#### Category

The Competition will be conducted in four categories, they are:

- A. Junior Section in Primary School (Primary One to Primary Three)
- B. Senior Section in Primary School (Primary Four to Primary Six)
- C. Junior Section in Secondary School (Form One to Form Three)
- D. Senior Section in Secondary School (Form Four to Form Six)

#### Method of Entry

- 1. In view of limited space of the showground at Victoria Park, the total number of participants will be restricted to 2,400 and the number of participants from each school should not exceed 12. In case of over-subscription, places will be allocated to participating schools on the basis of order of submission of applications. The organiser will notify participating schools, in writing, of the results of allocation on or before 29 January 2019 (Tuesday).
- 2. Application form should be signed by the principal of the participating schools. Completed application forms should be sent to the "Chairperson of Fringe Activities Sub-committee, Hong Kong Flower Show 2019" at (7/F, Kwun Chung Municipal Services Building, 17 Bowring Street, Jordan, Kowloon) on or before 8 January 2019 (Tuesday).

#### **Rules of Competition and Notes for Participants**

1. Applicants should register at the Reception Counter of the Drawing Competition at the entrance of Victoria Park at Hing Fat Street at the following time periods on 15 March 2019 (Friday):

#### Category

#### Time period

Junior Section & Senior Section in Primary School

8:30 am to 9:00 am

Junior Section & Senior Section

1:00 pm to 1:30 pm

in Secondary School

Each participant will be given one permit to enter the showground for the Competition.

- 2. Participating schools should assign one or two teachers to accompany their students to the showground for the Competition.
- 3. Participants should complete the drawing within the showground at Victoria Park and avoid causing any obstruction to visitors.
- 4. Participants must use the drawing paper (292mm × 380mm) provided by the organiser.
- 5. Participants should bring their own painting paraphernalia and materials such as drawing boards, pencils, painting brushes, watercolor and pastel.
- 6. Participants must submit their entries to the Reception Counter of the Drawing Competition before the following times on that day:

### Category

#### Time

Junior Section & Senior Section in Primary School

12:00 noon

Junior Section & Senior Section in Secondary School

4:30 pm

7. Each participant is only allowed to submit one entry.

#### Adjudication

Adjudication will be conducted by a judging panel. The decision of the judging panel is final and participants cannot raise any objection.

#### Handling of the Entries and Intellectual Property

- 1. All winning entries will be handled by the organiser and will not be returned.
- 2. The organiser will notify participating schools, in writing, of the arrangement on returning the entries, except winning ones, in May 2019. The Show Committee will not be liable for any loss or damage caused to the entries by accident, or an act of God.
- 3. The intellectual property of the entries is owned by the participants. The organiser, however, has the right to publish, exhibit, print or distribute the winning entries through any media, and to promote and publicize the Hong Kong Flower Show (including activities to be held after the Show) by using the names of the winners.

#### **Prizes**

1. Winners will receive trophy or certificate and Book Voucher. The prizes of each Section are as follows:

#### Champion (One):

One trophy, one certificate and a book voucher of \$1,200

#### 1st runner-up (One):

One trophy, one certificate and a book voucher of \$800

#### 2nd runner-up (One):

One trophy, one certificate and a book voucher of \$600

#### Highly commended (Ten):

Each will receive one certificate and a book voucher of \$400

#### Certificate of merit (Fifteen):

Each will receive one certificate and a book voucher of \$200

- 2. The prize presentation ceremony will be held during the Hong Kong Flower Show at Victoria Park, Causeway Bay Hong Kong at 10:30 am on 23 March 2019 (Saturday).
- 3. Each participant will receive a souvenir pack.

#### **Exhibition of Winning Entries**

Winning entries of the champion, 1st and 2nd runner-up and those highly commended will be exhibited at the showground at Victoria Park from 15 March to 23 March 2019. All winning entries will be put on display at the Kowloon Park Arcade and will be uploaded onto the Hong Kong Flower Show website (www.hkflowershow.hk) in May 2019.

#### **Inclement Weather Arrangement**

If Strong Wind Signal No. 3 or above, Black or Red Rainstorm Warning Signal is issued by the Hong Kong Observatory on the day of the competition, the Show Committee of the Hong Kong Flower Show will make announcement of the cancellation of the activity through radio at 6:30 am on that day.

Please call the Student Drawing Competition hotline 2267 6577 from now to March 2019. For enquiries after March 2019, please contact our staff at 2302 1268.

# **賽馬曹學童繪畫比賽**

JOCKEY CLUB Student Drawing Competition



致: 九龍佐敦寶靈街 17 號官涌市政大廈 7 樓「二零一九年香港花卉展覽相應活動川組主席」 To: Chairman of Fringe Activities Sub-committee, Hong Kong Flower Show 2019, 7/F., Kwun Chung Municipal Services Building, 17 Bowring Street, Jordan, Kowloon

 查詢電話
 2267 6577
 2302 1268

 Enquiry Tel.
 12/2018 - 03/2019
 03/2019 以後 onwards

傳真號碼 2314 2205

存檔編號(由部門填寫) File Ref (For Office's use only)

	3稱 Name of School			<b>事</b> 好 7	ed Ni.										
中文 Chinese 英文 English 地址 Address				電話 Tel. No. 傳真 Fax No. 負責教師 Teacher in Charge											
												1			
												2			
	Section(請在適當處加 " ✓ " 號。Please po	t a " ✓" where appropri	ate.)												
		A. 小一至小三 Prim C. 中一至中三 Form				Primary 4 to Form 4 to For									
編號	學生姓名 Name of Student		組別 Section 請在適當處加 " / " 號。 Please put a " / " where appropriate.												
No.	中文 Chinese	英文 English		Α	В	С	D								
1.															
2.															
3. 4.															
5.															
6.															
7.															
8.															
9.															
10. 11.															
12.															
學校諸	藍章 School Chop		校長姓名/	簽署 Name	/ Signature o	f Principal									
			日期 Date												
註:請將	\$填妥的參加表格連同回郵信封寄回上述地址。Note:	Please mail the duly completed	entry form together w	ith a stamped self-	addressed envelo	pe to the address	as stated abov								
負責教師姓名 Teacher in Charge			3	負責教師姓名 Teacher in Charge											
地址 Address 均				地址 Address											